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Készült: Közbiztonsági Bizottság 2025. április 22-én 16:00 órakor a Budapest Főváros IV. kerület Újpest

Önkormányzat Polgármesteri Hivatala II. emeleti 61-es tárgyalóban tartott nyílt ülésről

Jelen vannak:

Bizottsági tagok: Pajor Tibor elnök

Farkas István

Márkus Krisztián

Renge Zoltán

Sulykos Kristóf

Meghívottak részéről: — Czigler László alpolgármester

dr. Gácsi Anett Erzsébet aljegyző

Hajdú Károly József Rendőrkapitány

Pajor Tibor (elnök):

Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Közbiztonsági Bizottság 5 fővel határozatképes.

Tekintettel arra, hogy az állandó jegyzőkönyvhitelesítő nincs jelen a mai bizottsági ülésen, javasolja a mai

üléshez kapcsolódóan jegyzőkönyvhitelesítőnek Sulykos Kristófot megválasztani, amennyiben elvállalja.

Sulykos Kristóf

Igen, vállalom.

7/2025. (IV. 22.) KB határozat ji

Budapest Főváros IV. kerület Ujpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közbiztonsági Bizottsága úgy

dönt, hogy megválasztja Sulykos Kristófot jegyzőkönyvhitelesítőnek.

Szavazás: 5 igen, 0 nem, 0 tartózkodás (egyhangúan elfogadva)

Pajor Tibor (elnök):

Mindenki megkapta a napirendi pontokat, amely egyetlen érdemi napirendi pont, a Rendőrkapitányságnak a

beszámolója, annak véleményezése, illetve egy egyebek napi rendi pont. A napirendhez kapcsolódóan Bauer

Béla 8 írásbeli kérdést nyújtott be, 15 óra 44 perckor. A Rendőrkapitány úr, menet közben is megválaszolhatja

a kérdéseket, amire tud választ adni.

Kéri a Bizottság tagjait szavazzanak a meghívó szerinti napirend elfogadásáról.

Javasolt napirendi pontok:
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1. Javaslat a Budapesti Rendőr-főkapitányság IV. kerületi Rendőrkapitányság 2024. évi tevékenységéről

szóló beszámoló elfogadására

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester

2. Egyebek

8/2025. (IV. 22.) KB határozat:

A Közbiztonsági Bizottság az alábbi napirendi pontot tárgyalja nyílt ülés keretében:

1. Javaslat a Budapesti Rendőr-főkapitányság IV. kerületi Rendőrkapitányság 2024. évi tevékenységéről

szóló beszámoló elfogadására

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester

2. Egyebek

Szavazás: 5 igen, 0 nem, 0 tartózkodás (egyhangúan elfogadva)

1.) Napirendi pont

Javaslat a Budapesti Rendőr-főkapitányság IV. kerületi Rendőrkapitányság 2024. évi tevékenységéről

szóló beszámoló elfogadására

Pajor Tibor (Elnök)

Átadja a szót Czigler László Alpolgármester úrnak.

Czigler László alpolgármester

Nagyjából két vagy három hete volt a kapitányságvezető úrnak a beszámolója, a budapesti rendőrfőkapitány

előtt, aki kiemelte, hogy az újpesti rendőrség nagyon szépen és eredményesen végzi a munkáját. Illetve vannak

olyan dolgok, amik sajnos rajta kívül állnak, mint az a két halálos közúti beleset, amely a Rózsa utcában, illetve

a Váci úton történt.

Amikor ide került az Önkormányzathoz furcsa volt, hogy miért pont rendőrök figyelik a térfigyelő kamerákat,

hiszen baj esetén bárki tudja értesíteni a hatóságot. Akkor elmondták, hogy a rendőrök, akik ott figyelik a

kamerát, nagyjából tudják, hogy kiket kell figyelni, mi az a mozgás, amire oda kell figyelni. Nagyon sok

kerülettel ellentétben, nálunk a rendőrségnek az állományából lévő emberek végzik ezt a munkát, és tényleg

magas színvonalon.

Az Önkormányzat és a rendőrség sikertörténete a rendőr-rendész járőrpáros, amelynek során nagyon komoly

hatékonysággal végzik a munkájukat. Mindketten beletanulnak egymás munkájába. Rendőrrel együtt egészen

más jogsértéseket kezelni, nagyobb tekintélyt biztosít a rendész részére.

A két szervezet közötti együttműködés példaértékű.

Szeretné megköszönni a kapitányságvezető úrnak és munkatársainak az egész éves munkájukat.

Ma volt a díjátadó ünnepség ahol a kiemelkedő rendőrtűzoltó és mentős munkatársaknak tudtunk önkormányzati

elismerést és egy kis pénzjutalmat adni.

Hajdú Károly József

Köszönti a bizottság tajait.

Köszöni a meghívást.

Köszöni az együttműködést, a közös munkát az Önkormányzatnak, az összes együttműködő partnernek, legyen
az polgárőri, közterület-felügyeleti, ügyészségi vagy a Budapesti Rendőrkapitányság egyéb szerveinek, akikkel

napi kapcsolatban vannak. A 2024-es esztendőben nyújtott segítség és támogatások nélkül sokkal nehezebb lett

volna. Minél több a közbiztonság zászlaja alatt tenni akaró ember és mozdul meg, annál sikeresebbek és

eredményesebbek lehetnek.

Rátérve az éves beszámolóra, egy kicsit nézegetve a kérdéseket is, összefoglalva azt gondolja, hogy tisztességes

esztendőt zárt az Újpesti Rendőrkapitányság. Az elmúlt évekhez hasonlóan nyilván vannak kiemelkedően jó

eredmények, és vannak javításra szoruló mutatók.
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Mindennek az alfája és az omegája a gyors, forró nyomos felderítés. Ha az első 24 órában nem sikerül azokat

az adatokat beszerezni, ami releváns lehet az ügy tovább lépésével kapcsolatban, akkor utána már nagyon nehéz.

Nagyon sok térfigyelőkamera, amit például magáncégek is üzemeltetnek, amit egyébként adott esetben fel is

használnak, mint őrzött felvételeket, de van olyan szerver, amelyik 15 napig tárol valójában. Tehát itt az idővel

futnak versenyt. Gyorsaságban mindenféleképpen javítani kell ezen a területen.

A kiemelt bűncselekmény kategóriában elközel 2090-os növekedés mutatkozik, és az egyik kérdés arra utal,

hogy ha ebben sikerült, akkor abban miért nem. Mindent elkövettek, hogy minden kategóriában sikeresek

legyenek, az azonnali intézkedéseinkben javítani szükséges. Eredmény-növekedést fognak tudni produkálni.

Van egy kérdés itt a sikertörténetre, amit Alpolgármester Úr is említett, a közös járőrszolgálat, miszerint nem

lehetne-e hétvégén vagy minden nap.

Nyitott a kérdésre, ha másik szervezet is így gondolja. Nem tudja, hogy éjszaka dolgoznak-e a közterület-

felügyelők, akkor akár néha arra is kiterjeszthető. Az a kérése, hogy szervezeti vezetőkkel legyen egyeztetés.

Az online térben elkövetett csalások száma jelentősen emelkedett. Ez így van, országos viszonylatban.

Egy másik kérdés, hogy gépkocsi lopásban nem sikerült eredményt felmutatni. Kettőből egyet sem sikerült

felderíteni, aminek nem örül, de nem vittek el 38 személygépjárművet, mint tíz évvel ezelőtt. Ha ötöt

felderítettek volna, akkor is még mindig ott van 33 olyan tulajdonos, akinek a komplett vagyona veszett el.

Fontosnak tartja, hogy a jövőben több figyelmet fordítsanak a súlyadóval való visszaélésekre. A különböző

befizetési időszakokban, azok a szinte értéktelen, mozgásképtelen roncsok, amiket nem a közterület felügyelet

munkatársai szállítanak el, azok a közterületről rejtélyes körülmények között ne tűnjenek el, hogy egy

rendőrségi feljelentéssel mentesüljenek a súlyadó fizetési kötelezettség alól. Kettőből egy ilyen volt.

Nyilvánvalóan ez mindig bizonyítást kérdése. Amíg nem tudom ezt bizonyítani, hogy nem állt ott, mert nem

látja a kamera és nem tudom bizonyítani, hogy egyáltalán ott állt-e, vagy már a bejelentés pillanatában eltűnt.

Az online csalások tekintetében 94 százalékos nyomozás eredményeségi mutatót könyveltek el, ami fővárosi

szinten abszolút egyedülálló.

Ugy gondolom, hogy a kollégák kellő szakértelemmel rendelkeznek ennek az ügycsoportnak a nyomozására.

Egy 600 sértettes ügyet is sikerült felgöngyölíteni, 9 elkövetőt előzetes letartóztatás mellett lett eljuttatva a

bíróságig. Ez olyan eredmény, amire méltóképpen lehetünk büszkék.

Székesdülőn és bárhol kíván járőrszolgálatot szervezni ahol erre akár lakossági igény merül fel.

Ha állampolgári jelzések érkeznek, hogy a játszótéren esténként randalíroznak, cigi-csikkeket dobálnak el, sörös

üvegeket törnek össze a homokozóban, akkor ez is akkora reakciót kell, hogy kiváltson a rendőrségből, mint

bármely más ügy, hiszen másnap édesanyák játszani viszik a gyereküket a homokozóba.

Tesla autók gyakori problémája, műszaki mentés, amely nyilvánvalóan főként a katasztrófavédelemnek jelent

problémát, de a két testület szorosan együttműködik. Ahol oltási munkálatok folynak, ott adott esetben egy

útszakaszt le kell zárni, melyre kell a rendőrségi segítség is.

Közös szolgálat van.

Bauer Béla bizottsági tag egyik kérédésével kapcsolatban elmondja, hogy a kiemelten kezelt bűncselekmények

nyomozás eredményességi mutatója javult, míg több más bűncselekményé romlott, ami romlott, az is a

kiemeltek közé tartozik, főként a vagyon elleni bűncselekmények.

Meg kell próbálni, mindent beletenni, hogy az eredményességet elérjék.

A 2025-ös célok: Néhány bűncselekményi kategóriában, mint a lakásbetörésben, javítani szükséges.

Komoly hajsza indult a kábítószer terjesztőkkel kapcsolatosan.
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Minél több terjesztőt sikerül kiütni és a megfelelő helyre eljuttatni, annál kevesebb jelentkezik a

kínálatban. A gyerekeink annál kevesebb adag droghoz fognak hozzájutni. Ebbe minden erőt és energiát bele

kell tenni.

Három hete egy 5700 g-os elfogásuk volt. Tehát az első lépést már az idei esztendőben is megtették. A bíróság

nem gondolta úgy, hogy az elkövetőnek előzetes letartóztatásban kell maradnia, amelyre javaslatot is tett az

ügyészség egyetértésében, de az eljárás folyik, bizonyítási nehézségek nincsenek. A megtalált anyag, a helyszíni

szemle, illetőleg a szakértői vélemények alapján nehéz lesz ebből kikecmeregni.

Nyilvánvalóan emellett 3-4 olyan eljárás is van jelenleg folyamatban, amiben a realizálás közeli. Tehát az elmúlt

hetek, vagy az elkövetkező hetek és egy-két hónap kérdése lesz, de még két olyan realizálást szeretne a

kollégáival megcsinálni, ami az első fél évben meg tud mutatkozni.

Nem a fogyasztók a célcsoport, hanem a terjesztői magatartás, de nyilvánvalóan a fogyasztó mellett sem tud

elmenni a rendőr, amivel ez a kettő szoros összefüggésben van. A birtoklás is bűncselekménynek minősül.

Fő cél az a dealer és a dealer hálózat felszámolása.

A komplett hálózatokat kell itt felszámolni, mert ha csak egy-egy vadhajtást kerül csak levágásra, az abban a

pillanatban újra nő. Ezért kell a komplett hálózatra a megfelelő időt és energiát tenni.

A következő prioritás, cél 2025-re talán egy kicsit kiemeltebb hangsúlyt fektetve, a nők és a gyermekek ellen

elkövetett bűncselekmények. Nagyon örül, hogy kiskorú veszélyeztetésében évek óta elért eredmények,

százszázalékos mutatóval vannak.

Három hete volt egy közbiztonsági fórum a gyermekvédelmi szolgálatok vezetőjével, a gyámhatóság és egyéb

társszervek vezetőivel. Megállapítható, hogy egyre jobban megnyílnak a szülők, pedagógusok, nagyszülők, és

egyre több jelzés érkezik a hatósághoz.

Itt is a gyorsoság az nagyon fontos, kiemelt hangsúly a veszélyeztetés rögtöni megszüntetése, akár a

gyermekvédelmi szolgálatokkal, ha családban történik ilyen, mint például a szexuális abúzus, amelyek azért

nagy számban történnek. Látszik, hogy egy picit talán a társadalom most már nyitottabb erre a kérdésre.

Nyugodtan forduljanak a jelzőrendszer összes tagjához, akár hozzá fogadó órájára.

Egy 67 éves idős anyuka, elmondta, hogy most már nagyon kéne segíteni, nem akar ugyan a lányának rosszat,

de 20 éve bántalmazza, és elmondta azokat a sérüléseket, amit a saját lányától szerzett az elmúlt pár hónapban.

Brutális körülmények között bántalmazta a lánya az anyukát, aki nyilvánvalóan mentális beteg, ettől függetlenül

a veszélyeztetettséget meg kell szüntetni. Azután majd az elmeorvosi szakvélemény megállapítja, hogy esetleg

kényszergyógykezelés a végállomása a bűntetőeljárásnak, vagy pedig egy ítélet, miszerint tudatában volt az

elkövető ennek.

Kéri, ha saját körzetükben fölmerülne hasonló kérdés, és ilyennel fordulnának önökhöz, haladéktalanul

irányítsák őket a rendőrséghez, mindenféle anonimitás mellett. Helyeztek már védett házba idén anyukát és

ezeknek száma, még korán sem érte el a végét.

A harmadik prioritás, a baleseteket előidéző szabálysértések visszaszorítását, amiben, tavaly már egy pozitív

eredményi értek el a személyi sérüléses balesetek tekintetében. Nyilvánvalóan az a két halálos baleset, ami

történt, bármilyen eszközzel nehéz lett volna megakadályozni bármelyiket, de akkor is pont kettővel több ember

halt meg az utakon.

Az ittas vezető kiszűrése jelentősen megemelkedett. Bemutatott a statisztikai beszámolóban, tavaly nyolcvan

esetben vezettek ittasan. Sikerült a megszondáztatott gépjárművezetők számát meg másfél szerezni. 1100

gépjárművezetővel szemben alkalmazott vizsgálatból, 104 esetben sajnálatos módon pozitív eredményt

mutatott. Nyilvánvalóan az ő felelősségük büntető eljárás keretében lesz vizsgálva.

Fogjuk vizsgálni bűnmegelőzést. Ez az egyetlen olyan része, amiben az eredmények kiemelkedőek, remek

munkatársainak köszönhetően. A felhőszálló programja évek óta az önkormányzattal együttműködve működik.

Megvan az a kapcsolati háló mind az iskolai igazgatókkal, mint pedig a gyermekjólét intézményekkel, ahol a

becsatolások jönnek. Nagyon szívesen mennek érzékenyíteni, de az időskorúakról sem szeretnének

nyilvánvalóan elfeledkezni, hiszen a csalások gyakori célpontjai.
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Mindig vannak időszakonként előforduló trükkök, módszerek, majd eltűnnek.

Fővárosi szinten újra felütötte a fejét az unokázós csalásként elhíresült intézmény, melynek során újabb

bűnelkövetői körök visszatértek a régi sémához, ahol idős embereket próbálnak a vagyonuktól megfosztani

(unokaként kiadva magukat).

Kitűzött cél még a jelen állomány megtartása, annak a jó csapatszellemnek a fenntartása, ami az újpesti

kapitányságon évek óta van. Remélem, hogy visszatérnek azok a kollégaim is, akik édesanyai örömök elé

néztek, és most otthon babáznak őket, szeretettel, nagy tisztelettel várják vissza. A szakértelmükre, a

szenzitivításukra mindenféleképpen szükség van.

Nyilvánvalóan a fiatalok beintegrálása is az egyik fő feladat. Szeretné, hogyha újra azt éreznék, hogy ez egy

hivatás. Nyilván változott az idő, talán most a fiatalság kevésbé szeret várni.

Jó pedagógiai érzékkel, és olyan munkatársakkal, mint akiket a polgármesterünk is megjutalmazott, Kátai János,

alezredes urat, aki 38 éve tisztességgel és becsülettel szolgálja a testületet, akinek a keze alatt generációk nőttek

fel. A toborzási tevékenység, ami már tavaly végén megindult, azt tovább kell folytatni, hogy mindenki

tisztelettel és szeretettel várja. Mindenkit szertettel várnak a felettébb érdekes, de nem könnyű munkára.

Köszöni, ennyit szeretett volna elmondani.

A kérdéseket nagy tisztelettel meg fogja válaszolni.

Pajor Tibor (Elnök)

Megkérdezi van-e valakinek kérdése?

Renge Zoltán

Részben megválaszolásra került a kérdése a lakásbetörésekkel kapcsolatban, amelyre elmondott választ

elfogadja. Csatlakozva az előtte szólóhoz, a leírásban az egész beszámolóból látszott, hogy nagyon-nagyon

értékelhető a munkájuk. Látható, hogy milyen sok rétű, milyen összetett feladatot, milyen nagy mennyiséggel

látnak el. Őszinte elismerését fejezi ki. Nagy felelősségű munkát végeznek, akár a családvédelem

szempontjából, akár bűnüldözés felderítésében. Sokkal nagyobb a felelősségük az egész társadalmi témában és

elhelyezkedésben. Megköszöni a munkájukat.

Hajdú Károly

Vannak terjedelmi korlátok, lehetne erről írni sokat, csak kellene valaki, aki elolvassa, mégis csak egy

összefoglalás kell.

Köszöni az elismerő szavakat, tolmácsolni fogja a kollégáinak.

Aki ezt a hivatást választotta, aki elment a tanárnak és a tanári pályát csinálja, szívvel-lélekkel, hittel, az sem

csak azért csinálja. Amíg ez a munkájuk, amíg emelt fővel bele akar nézni a tükörbe az ember, addig minden

nap úgy kell bemenni, és hazamenni, hogy már abbahagyják, befejezni soha nem fejezik be, - a bűnözés

természete az nem ilyen - de holnap újult erővel folytatni kell.

Mérhetetlen büszke azokra a kollégáira, akik valóban ebben a szerteágazó feladatrendszerben részt vesznek. Az

itteni emberekért kell tenni a dolgukat minden nap.

Tisztában vannak az erényeikkel és a hibáikkal. Nem egy rózsaszínködben élnek, van mit beletenni ebbe a

rendszerbe, erre valók a célkitűzések, amelyeken változtatni kell. Fontos a reális és elérhető célok kitűzése. Az

elért eredményeket meg kell tartani. Hatvan százalék feletti nyomozás eredményességi mutatóval nem sok

rendőrkapitányság büszkélkedik a fővárosban.

Pajor Tibor (Elnök)

Régebben jóval több rendőr volt az utcákon. Ezen beszámoló nem terjed ki a kapitányság jelenlegi létszámára.

Mennyi rendőrt tudnának még felvenni? Mennyi rendőr hiányzik az állományból?

Hajdú Károly

Bármennyi rendőrt szívesen felvennének. Általánosságban egy harminc százalékos hiánnyal küszködnek

folyamatosan. Szükséges még vonzóbbá tenni ezt a pályát. Vannak a rendőrkapitányságon olyan HR

szakemberek, akik ezen dolgoznak.

Aki rendőrnek jön, több mindent vállalnia kell, több alapjog korlátozásra kerül. Nincsen sztrájk joguk,

sajtónyilvánosság részére csak engedéllyel lehet nyilatkozni. A fiatalok számára ez nem elég népszerű, akárcsak

hajnali négy vagy hat órai munkakezdés sem. Más oldalról kellene megközelíteni. Több olyan intézménybe
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kellene elmenniük, ahonnan gyakorló szolgálat keretében be lehet mutatni a másik oldalt, a siker

oldalát. Jó érzés megmenteni valakit. Ez nem három évre szól ez a hivatás.

Pajor Tibor (Elnök)

Szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, a beszámoló elfogadását.

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közbiztonsági
Bizottságának — 9/2025. (IV.22.) határozata a Budapesti Rendőr-főkapitányág IV. kerületi

Rendőrkapitányság 2024. évi tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közbiztonsági Bizottsága az

előterjesztést megtárgyalta és úgy dönt, hogy javasolja Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata
Képviselő-testületének a Budapesti Rendőr-főkapitányság IV. kerületi Rendőrkapitányság 2024. évi

tevékenységéről szóló beszámoló elfogadását.

Felelős: — Polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján

Határidő: azonnal

Szavazás: 5 igen, 0 nem, 0 tartózkodás (egyhangúan elfogadva)

Hajdú Károly

Megkérdezi az elnök urat hogy kell-e válaszolnia írásban a kérdésekre vagy elfogadják a szóbeli tájékoztatást.

Pajor Tibor (Elnök)

Írásban kellene megválaszolni 30 napon belül.

2.) Napirendi pont

Egyebek

Pajor Tibor(Elnök)

Kérdezi, hogy ki az, akinek van bármilyen észrevétele vagy hozzászólása nem lévén megköszöni a részvételt és

az ülést 16 óra 38 perckor berekeszti.

NANE KE KÉK E E ME OKE EGEK EE EKE ÉA Ki KEKE L E

Sulykos Kristóf Pajor Tibor dr. Piros Judit

Jegyzőkönyv hitelesítő Elnök jegyzőkönyvvezető
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